
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie školstva, kultúry a športu  

zo dňa 1.6.2023 
 
Prítomní: Alena Petáková, Barbora Liptáková, Mária Šimončičová, Matúš Harmaňoš, Michal 
Vrba, Radovan Kyrinovič, Mária Harmaňošová, Michal Ferák, Patrik Kasal, Igor Polakovič ako 
hosť 
Ospravedlnení: Petra Mitašíková, Martin Pach, Petronela Klačanská 
Neospravedlnená: Mariana Korbelová 
Program zasadnutia: 
1. Úvodné slovo predsedníčky  
2. Plán podujatí – informatívna správa na obdobie jún - september  
3. Návrh podujatí v mestskej časti Lamač-Bratislava  
4. Informácia o zápise detí do MŠ na školský rok 2023/24  
5. Informácia o zápise žiakov do ZŠ na školský rok 2023/24  
6. Žiadosti o poskytnutie dotácie na rok 2023 – priame dotácie – posúdenie žiadostí  
7. Žiadosti o poskytnutie finančných prostriedkov z participatívneho rozpočtu mestskej časti 
– informatívna správa  
8. Rôzne  
9. Záver 
  
K bodu 1 Úvodné slovo predsedníčky 
Mária Šimončičová: Nakoľko sa predsedníčka komisie Petronela Klačanská zasadnutia 
nemohla zúčastniť, vedie ho podpredsedníčka komisie Mária Šimončičová, ktorá privítala 
členov.  

K bodu 4 Informácia o zápise detí do MŠ na školský rok 2023/24 – bod je predradený 
Barbora Liptáková: Všetky deti s trvalým pobytom v Lamači, ako aj všetci súrodenci, ktorých 
rodičia podali prihlášku, môžu byť prijatí. Otáznymi sú takí, ktorí preberajú byty na Boroch 
a ešte nemajú vybavený trvalý pobyt. Z lamačskej časti Borov bolo 5 prihlášok 
a z devínskonovoveskej časti 11 prihlášok. Po dohode so starostom títo v prvom kole prijatí 
nebudú. Je však možnosť prijať ich na odvolanie, keďže sa idú navyšovať kapacity materskej 
školy a rozširovať jedáleň na ulici M. Šimečku. Otáznymi sú taktiež deti z Ukrajiny, ktoré tu 
síce žijú, no nespĺňajú podmienky. Rozhodnutie padne neskôr.  
Mária Šimončičová: Ako to vyzerá s kapacitou škôlky na Boroch? Kedy bude rozšírená? 
Barbora Liptáková: Do konca roka. V súčasnosti máme kapacitu 70 detí, potom stúpne na 80 
detí. Vieme prijať všetkých, ktorí do septembra dovŕšia 3. roky. 
Radovan Kyrinovič: Existuje demografický odhad ďalšieho silného roka? 
Barbora Liptáková: V súčasnosti počty detí jemne klesajú. 
Igor Polakovič: Máme demografický odhad, nasledujúce 3 roky podľa neho bude   
vyťaženosť škôlok klesať okrem tých mestských častí, kde sú rozvojové oblasti. Takou 
mestskou časťou je aj Lamač s rozrastajúcimi sa Bormi.  
 
KŠŠaK berie na vedomie.   
 
K bodu 5 Informácia o zápise žiakov do ZŠ na školský rok 2023/24 - bod je predradený 
Alena Petáková: Zrekapitulovala počty prihlásených detí podľa materiálu. Základná škola 



bude otvárať 4 prvé triedy, ktoré budú celkom plné.  
Mária Šimončičová: Postačia kapacity školy? 
Alena Petáková: Ak sa v septembri otvorí škola aj s nadstavbou, bude to v poriadku. Už majú 
aj vymyslené, ktoré triedy pôjdu do nadstavby, pomaly sa budú zariaďovať. Priestory, ktoré 
opustia, zas dostanú iné funkcie. Ešte jeden rok bude zariaďovací. 
Mária Šimončičová: Je aj variant B? 
Alena Petáková: Školský rok otvoríme určite. Nadstavba a COVID nás tak vycvičili, že to 
určite zvládneme. 
Radovan Kyrinovič: Bude škola pripravená už v auguste? 
Igor Polakovič: Stavba bude oficiálne dokončená koncom augusta, exteriérové práce sa 
možno natiahnu aj na september. Podmienkou je, aby do 2. septembra boli skolaudované 
všetky objekty, aby sme mohli používať 4. nadzemné podlažie. Podarilo sa nám získať aj 
nábytok na vybavenie nových priestorov. Kľúčové je, aby bola skolaudovaná aj jedáleň. 
Realistický variant je 2. septembra, budeme mať stále dočasnú výdajňu na inom mieste, lebo 
kuchyňa bude hotová až koncom roka. Každým jedným kontrolným dňom sa utvrdzujeme 
v tom, že by sme to mali stihnúť, definitívne to budeme vedieť do konca júna. Na záver by 
rád zablahoželal novozvolenej riaditeľke materskej školy Barbore Liptákovej, ktorá si 6. júna 
preberie menovací dekrét. 
Mária Šimončičová: Podali si prihlášky aj deti z Ukrajiny? Dostávame na nich finančný 
príspevok?  
Alena Petáková: Áno, mnohých sme prijímali. Už majú preukaz na pobyt a nielen štatút 
utečenca. Na ukrajinských žiakov dostávame zvlášť normatív. 
Mária Šimončičová: Keby nastal ďalší prílev utečencov, vieme ich prijať?  
Alena Petáková: Vyššie ročníky sú naplnené, zopár miest sa nájde u piatakov, na prvom 
stupni sme mohli prijímať len druhákov a tretiakov, ostatné triedy sú plné. 
Barbora Liptáková:  Materská škola je naplnená na maximum. Ak sa niekto odsťahuje alebo 
to dieťa nezvláda, možno sa v priebehu roka uvoľní jedno – dve uvoľnia. 
 
KŠŠaK berie na vedomie. 
  
K bodu 2 Plán podujatí – informatívna správa na obdobie jún - september 
Matúš Harmaňoš: Zosumarizoval plánované podujatia. Dodal, že 9. júna budú Plavecké 
preteky pre rodičov aj deti na Kúpalisku Lamač.  
Patrik Kasal: Predstavil športové podujatie Bogy Cup. Zúčastní sa ho 81 mužstiev kategórie 
U9, prídu aj kluby z Dortmundu, Čiech, Poľska či Maďarka, všetko akadémie, ktoré majú 
cveng. Podujatie potrvá tri dni, momentálne sa rieši parkovanie. Organizátorom je pán 
Bogár, FK Lamač pripraví ihrisko, šatne, lopty.   
Matúš Harmaňoš: Manažér FK Lamač Rastislav Polák predložil projekt organizácie dopravy. 
Uzavrie sa ulica Na barine, zjednosmerní sa. Autobusy prídu, vyložia deti a odídu, nezostanú 
tam parkovať.  
Mária Šimončičová: Máte predstavu o Rozálskych hodoch? 
Matúš Harmaňoš: Áno, podujatie je rozpracované. 
Mária Šimončičová: Doplnila, že 8. júna organizuje Farnosť Lamač procesiu hornou časťou 
Vrančovičovej ulice na Božie telo. Ide o obnovu tradície z minulosti, v budúcnosti sa to 
možno rozšíri o sprievod v krojoch.   
Alena Petáková: Doplnila, že prvé dva júlové týždne bude fungovať školský klub ako denný 
tábor, prihlásených je 50 detí.  



Michal Ferák: V materiáloch sa dočítal že Zväz vyslúžilých vojakov plánuje na MDD Branný 
deň. Uskutoční sa toto podujatie? 
Matúš Harmaňoš: Do žiadosti o dotáciu si to zväz skutočne dal, no mestskú časť 
nekontaktoval. Určite by sme však s hodom granátom v rámci MDD ani nesúhlasili. 
Mária Šimončičová: Vnímala, že na Prvomájové popoludnie prišlo dosť ľudí. Starším ľuďom 
stačí sadnúť si, podebatovať, mať tam nejaký stánok a reprodukovanú hudbu. Po 2 rokoch to 
vnímajú pozitívne. Dobré by bolo aj komunitné centrum. 
Matúš Harmaňoš: Aktuálne funguje projekt Sadni si! od BKIS – rozmiestnené červené stoly 
a stoličky, kde si ľudia môžu sadnúť a posedieť. Na barine je Komunitná záhrada, ktorá však 
nie je veľmi využívaná. Komunitné centrum zatiaľ nemáme, v plánoch však figuruje. 
Mária Harmaňoš: Seniorov možno priláka Pétanque, ktorý sa v Lamači bude čoskoro dať hrať 
vďaka jednému z projektov participatívneho rozpočtu.   
Barbora Liptáková: Spomenula tému ľadového korčuľovanie pre deti v ICE aréne Lamač. 
V minulosti mali deti zo škôlky ľad v rámci hodín pre Lamačanov zadarmo a platili len 
inštruktorov. Táto možnosť zrazu nie je a uvítala by, keby sa opäť rozbehla.  
Alena Petáková: Súhlasí s Barborou Liptákovou. Aj žiaci zo základnej školy chodievali 
v minulosti na pravidelnej báze korčuľovať a bolo to veľkým prínosom.  
Matúš Harmaňoš: V rámci voľných hodín pre Lamačanov by sa to malo dať vybaviť. 
V auguste túto tému mestská časť otvorí s majiteľom ICE Arény Lamač.  
 
  
KŠŠaK berie na vedomie. 
 
3. Návrh podujatí v mestskej časti Lamač-Bratislava  
Matúš Harmaňoš: Nápady členov komisie sú vítané, najbližšia komisia bude v septembri. 
Stačí návrhy podujatí na rok 2024 prebrať na nej. Rok 2023 je už uzavretý.  
Michal Ferák: Navrhol večery spoločenských hier, možno aj na pravidelnej báze. Závisí to od 
priestoru.  
Mária Harmaňoš: V Lamači sa organizuje veľa podujatí pre verejnosť. Otvorila problematiku 
voľného času pre tínedžerov. 
Alena Petáková: Žiaci na druhom stupni chodia na krúžky, využívajú aj poukazy. Je však 
pravda, že pre tínedžerov je ťažké niečo vymyslieť. Skúšali to už viaceré organizácie, rozbieha 
sa to veľmi ťažko. 
Radovan Kyrinovič: Páčil by sa mu bazár športov a aktivít, ktoré v Lamači sú a takto nalákať 
deti.  
Matúš Harmaňoš: Niečo podobné organizujeme 11. júna – Športové popoludnie, kde sa 
prezentujú rôzne kluby ako FK Lamač, HC Lamač, Atletika JOJO a ďalšie. 
Mária Harmaňoš: Akcentovala potrebu komunitného centra, tínedžeri nepotrebujú 
štrukturovanú aktivitu. 
 
KŠŠaK berie na vedomie. 
 
6. Žiadosti o poskytnutie dotácie na rok 2023 – priame dotácie – posúdenie žiadostí  
Mária Šimončičová: Opýtala sa na možnosť zrušenia dotácií do budúcnosti.  
Matúš Harmaňoš: Tento rok máme na dotácie vyčlenených v rozpočte 29 000 EUR, žiadosti 
sú na úrovni 94 000 EUR, čo prekračuje naše možnosti. Na jednej strane si mestská časť berie 
úver, na druhej strane rozdeľujeme dotácie. Uvažuje o zrušení tejto formy podpory. Nevie 



však, čo by takéto rozhodnutie urobilo s FK Lamač, ktorý dostáva každý rok okolo 20 000, čo 
je nepomer k ostatným žiadateľom.  Budúci rok by rád logiku dotácií prekopal, lebo to nie je 
spravodlivo riešené. Ak sa stará FK Lamač o náš majetok, mali by dostať priamo dotáciu, 
napríklad na kosenie a polievanie, a nie žiadať si o ňu v balíku s inými organizáciami. 
Radovan Kyrinovič: Všetko čo sa deje v Lamači je fajn, rád by finančne pomohol každému.  
Tým, ktorí nebudú schválení – vedeli by sme im pomôcť nájsť iné zdroje na ich finančné 
požiadavky? Napríklad si ich zavolať, zohnať človeka, ktorý sa vyzná v grantových schémach, 
aby im poradil na koho sa obrátiť s čím. Aby ich nasmeroval, pomohol v predobdobí,  
spoločne si napísali grantový plán.  
Matúš Harmaňoš: Radi by sme na úrade zamestnali človeka vyslovene na vyhľadávanie 
dotácií a grantov. Najskôr je však potrebné ukončiť projekt školy a pracovné pomery s tým 
súvisiace. Budúci rok uvidíme. 
Mária Šimončičová: Členovia komisie rozbehli debatu o jednotlivých dotáciách, ktorú 
podpredsedníčka moderovala a usmerňovala. Návrhy komisie: 
 
*Lamač v pohybe: 
Disponujú priestorom mestskej časti Bratislava-Lamač – Športovou halou Lamač Na barine, 
platia len energie. Chystá sa aj zateplenie strechy, ktoré bude financované z dotácií 
a čiastočne rozpočtu mestskej časti. 
Navrhovaná podpora: 0 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Atletika JOJO Lamač:  
Navrhovaná podpora: 3000 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Športový klub ARGO:  
Komisia klubu odporúča žiadať dotácie z mestskej časti Bratislava-Dúbravka, nakoľko 
tréningy prebiehajú tam. 
Navrhovaná podpora: 0 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Futbalový klub Lamač: 
Je potrebné do budúcnosti riešiť financovanie futbalového klubu inou formou a nie cez 
dotácie. 
Navrhovaná podpora: 14 500 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Hojta: 
Ide o beh s celoslovenskou účasťou, pokrytý sponzormi, Lamačanov je len zlomok zo 
všetkých účastníkov. 
Navrhovaná podpora: 0 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Hokejový klub Lamač: 
Členovia komisie sa zhodli, že je v tomto prípade lepšie ponúknuť nefinančnú pomoc. 



Napríklad v podobe voľných hodín na ľade zadarmo, ktoré má mestská časť k dispozícii. 
Náklady na ľad by klubu tým pádom odpadli.  
Navrhovaná podpora: 0 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*B – S 13/Stoh:   
Navrhovaná podpora: 2000 EUR 
Hlasovanie: Mária Šimončičová sa pre zaujatosť, keďže Bitku pri Lamači dlhé roky organizuje, 
zdržala hlasovania. Ostatní členovia hlasovali za. V tomto prípade bolo za iba 5 členov,3 sa 
zdržali. 
 
*Goju Kai:  
Klub sídli v budove mestskej časti, nájomné je symbolické. 
Navrhovaná podpora: 1000 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Zväz vyslúžilých vojakov generála Milana Rastislava Štefánika SR: 
Služby zväzu mestská časť už nevyužíva, ani pri vianočnom stromčeku, ani pri stavaní mája, 
ani pri organizovaní MDD. 
Navrhovaná podpora: 0 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Intervenčné centrum Domino: 
Členovia komisie sa zhodli na tom, že projekt je zle zaradený, hodil by sa skôr do žiadostí 
o príspevok z participatívneho rozpočtu. Projekt je však výborný, budeme preto hľadať 
možnosti ako združeniu pomôcť.  
Navrhovaná podpora: 3500 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Sportsinstitute: 
Výborný projekt, vďaka ktorému sa naučí každý rok plávať prvý stupeň základnej školy. 
Navrhovaná podpora: 4000 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
*Miestna organizácia JDS Bratislava-Lamač: 
Organizácia užíva na svoju činnosť priestory mestskej časti Bratislava-Lamač bezodplatne. 
Navrhovaná podpora: 1000 EUR 
Hlasovanie: Všetci členovia za 
 
K bodu 7 Žiadosti o poskytnutie finančných prostriedkov z participatívneho rozpočtu 
mestskej časti – informatívna správa: 
Matúš Harmaňoš: Pre potreby particiaptívneho rozpočtu bola starostom zriadená komisia, 
ktorá projekty posúdila. Boli 4, každý bol podporený. Projekty dovedna nedosiahli čiastku 
8000, ktorá bola vyčlenená z rozpočtu. 
 
KŠŠaK navrhuje zastupiteľstvu nevyčerpané prostriedky z participatívneho rozpočtu presunúť 
do priamych dotácií. Všetci prítomní za. 



K bodu 8 Rôzne 
Mária Harmaňoš: Vyjadrila záujem o informácie ohľadom plánovaného komunitného centra 
KŠŠaK berie na vedomie. 
  
Najbližšia KŠKŠ bude: V septembri  
Zapísala: Marína Gorghetto 
Revidovala: Mária Šimončičová 
 
 

 


